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Orientering og efterretning

a. Love og bekendtgørelser
Bekendtgørelser1, cirkulærer2 og love3

b. Informationer fra Kommunernes Landsforening
Nr, 1067 Avis om demokrati til unge
Nr. 1068 Kommunal budgetredegørelse 2000
Nr. 1069 Debatoplæg om kommunale turismepolitik
Nr. 1070 BudgetNyt nr. 6 om finanslov 2000

”Nyt på Integrationsområdet” nr. 32 af 9. december 1999 
”Nyt på Integrationsområdet” nr 33 af 16. december 1999

Andre nyheder, publikationer m.v, på KL's hjemmeside.4

c. Referater/dagsordener 

c. Eco-nøgletal
ECO-Nølgetal 11. udsendelse 1999

d. Indbydelser til møder, kurser m.v.
Amtsrådsforeningen, Indenrigsministeriet og Kommunernes Landsforening fremsender 
indbydelse til ”Landdistriktskonference” den 24. januar 2000 på Hotel Legoland, Billund.
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Kommunernes Landsforening fremsender indbydelse til KL’s sociale temamøde år 2000 om 
“De Etniske Minoriteter” den 11. maj 2000 i Aalborg Kongres og Kultur Center.

f. Diverse om Slangerup Kommune
Almene boliger på Savværksgrunden
03.03.01052 B-arkiv
chje

Slangerup Kommune meddelte 27. april 1999 tilsagn til opførelsen af 53 almennyttige boliger 
på Savværksgrunden, Svaldergade 11, Slangerup. Tilsagnet blev givet på baggrund af 
byrådets godkendelse af det fremsendte skema A. For opførelsen af boligerne står Danske 
Funktionærers Boligselskab.

Byggeriets samlede anskaffelsessum er kr. 44.739.000 og med det givne tilsagn skal 
Slangerup Kommune yde en grundkapital på i alt kr. 6.263.478, fordelt med kr. 2 mio. i 1999, 
ki\ 2,5 mio. i 2000 og kr. 1,763 mio. i 2001. Desuden ydes en garantistillelse på kr.
10.748.128.
Efterfølgende er Savværksgrunden, af Frederiksborg Amt, blevet registreret som affaldsdepot, 
hvilket betyder at der skal ske en oprensning af grunden før den kan frigives til boligformål. 
For tiden pågår et arbejde med en nøjere kortlægning af forureningens omfang.
Boligselskabet oplyser at foreløbige konklusioner fra denne undersøgelse tyder på, at 
problemets omfang ikke er af en sådan størrelse at dette vil have afgørende indflydelse på 
byggeriet og anskaffelsessummen.

Grundet den konstaterede forurening, er hele projektet blevet forsinket og det vil derfor ikke 
være muligt at overholde den lovbestemte frist for fremsendelse af skema B. Fristen udløber 
med udgangen af januar 2000 og der er ikke lovhjemmel til at meddele fristforlængelse. Dette 
betyder at det givne tilsagn bortfalder og støttesagen skal starte forfra. Boligselskabet oplyser 
at de vil fremsende et nyt skema A når den supplerende forureningsundersøgelse er afsluttet. 
Det forventes ikke at der vil være væsentlige ændringer i projektets totaløkonomi, herunder 
størrelsen af den samlede husleje eller antallet og fordelingen af boliger.

g. Diverse informationer

Den Sociale Ankestyrelse fremsender: “Nyt fra Ankestyrelsen”, nr. 5, december 1999.

Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur fremsender orienteringen vedr. 
“Udpegning af bevaringsværdige bygninger m.m. i forbindelse med den forestående revision 
af kommuneplanerne”, og vedr. "Registering af bygningsbevaringsværdierne i kommunen 
(den såkaldte SAVE-registrering)” og vedr.“Oprettelse af lokale bygningsforbedringsudvalg”.

Frederiksborg Amt fremsender brev af 14. december 1999 vedr. møde på Amtsgaarden den 4. 
november 1999.

Indenrigsministeriet fremsender:
Brev af 22. november 1999 bilagt pjecen: “Udvikling i landdistrikterne -  Forsøgsprojekter 
1999”.
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Brev af 7. januar 2000 vedr "Overgang til TCP/IP mv. i kommunikationen med CPR i år 
2000".
Hvidbog vedr. lov nr. 353 af 2. juni 1999 "Repatrieringsloven".
Brev af 10. januar 2000 vedr. "Indførelse af grundtakstmodel på det sociale område".

Ligestillingsrådet fremsender brev af 21. december 1999 bilagt pjecen: "Kønsgerninger i 
kommunen 1999”.

Miljø og Energiministeriet fremsender brev af 16. december 1999 bilagt pjecen: "Strategi og 
kommuneplanlægning”.

Registertilsynet fremsender brev af 20. november 1999 bilagt pjecen: "Asyl i Danmark”.

Ølstykke Kommune fremsender referat af Borgmestermøde den 14. december 1999 på 
Ølstykke Rådhus.

Andre nyheder fra Indenrigsministeriet.5

3. Regnskab for anlægsbevilling, matr. nr, 7 e Jørlunde, Cavallo
00.01008 F7467
jejo

Køb / salg af ejendommen Bygaden 9, Jørlunde.

På møde i ØU den 24. september 1993 blev der truffet beslutning om at bemyndige 
borgmesteren til at erhverve ejendommen Bygaden 9, Jørlunde, og på ekstraordinært møde i 
BY den 13. oktober 1993, blev der meddelt bevilling på kr. 2.260.000,- til gennemførelse af 
købet med deraf afledte udgifter.

Bevilling
Byrådet den 13. oktober 1993 2.260.000,00

Udgifter
1993 2.201.840,00
1994 197.726,00
1995 287.428,00
1996 84.323,00

Samlede udgifter 2.771.317,00

Indtægter
1994 500.000,00

Udgifter i alt 2.271.317,00
Merforbrug 11.317,00
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Udgifterne er afholdt til gennemførelse af køb af ejendommen "Cavallo", Bygaden 9, 
Jørlunde, med de deraf afledte udgifter til opfyldelse af købsaftalen samt de på ejendommen 
hvilende byrder.

I handelens gennemførelse indgår ligeledes videresalg af del af ejendommen, "Slotteffor en 
pris på kr. 500.000,00.

Regnskabskontoret har ingen bemærkninger til regnskabet.

Forslag til beslutning
Forvaltningen indstiller, at regnskabet anbefales.

Teknisk Udvalg den 5. januar 2000
Regnskabet anbefales til Økonomiudvalget

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Anbefales

4. Oversigt over lokalplanlægning i Slangerup Kommune
01.02.00P00 F7473 
rier

Indledning
På mødet d. 20. august 1998 godkendte Økonomiudvalget en tidsplan og prioritering for det, 
på daværende tidspunkt, forestående arbejde med udarbejdelse af lokalplaner i Slangerup 
Kommune. Siden er en del af planerne blevet udarbejdet, og Teknisk Forvaltning fremsætter 
et forslag til revision af prioritering og tidsplan for de umiddelbar forestående lokalplaner.

Emnet er bragt på bane efter en konkret henvendelse med forespørgsel om udarbejdelse af ny 
lokalplan i industriområdet, til erstatning for Byplanvedtægt nr. 5

Sagsfremstilling
I Slangerup Kommune gælder for tiden 47 lokalplaner. Herudover er et forslag i høring og et 
andet er under udarbejdelse,

I øjeblikket har forvaltningen 5 lokalplaner, der enten skal udarbejdes, der arbejdes på, eller 
som er i høring. Disse er:

Nr. Område
5 Stationsvej, Banegraven, Industrivej
8 Brobæksgade, Stationsvej, Øvej, 

Københavns vej
50 Lille Lærkensten Under udarbejdelse
51 Idrætsområde i Uvelse Forslaget ligger i høring
X Boligområde i Uvelse
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Status for de forskellige lokalplaner:

Byplanvedtægt nr. 5 (Stationsvej, Banegraven, Industrivej)
Den 14. maj 1996 vedtog ØU, at der ved lejlighed skal udarbejdes en ny lokalplan til 
afløsning for Byplanvedtægt nr. 5. Beslutningen blev taget på baggrund af, at en offentlig vej 
på 12 meter, der er fastlagt i lokalplanen, nu er udlagt som sti.

Landinspektørfirmaet LE 34 søgte i november 1999 om en principiel godkendelse til 
udstykning af ejendommen på Banegraven 2, For ejendommen gælder Byplanvedtægt nr. 5. 
Ejendommen er i dag 7.500 m2 og den ønskes udstykket til to ejendomme på henholdsvis 
3815 m2 og 3685 m2. En sådan udstykning vil kræve dispensation fra bestemmelserne i 
Byplanvedtægt nr. 5, § 4A, som fastsætter at ingen grund må udstykkes med en grundstørrelse 
mindre end 5000 m2.

Sagen blev behandlet på Teknisk Udvalgs møde d. 1. december 1999, hvor det blev besluttet 
ikke at meddele dispensation fra Byplanvedtægten. Kommunen kan meddele dispensation til 
mindre lempelser, når disse ikke at være i strid principperne i Byplanvedtægt. En dispensation 
fra bestemmelserne om grundstørrelse er af væsentlig betydning, og derfor meddelte Teknisk 
Udvalg afslag på dispensation. Udstykning kan kun godkendes ved tilvejebringelse af en ny

Efterfølgende modtog Slangerup Kommune d. 20. december 1999, et brev fra 
landinspektørfirmaet LE 34, som anmoder Slangerup Kommune om at tilkendegive om 
kommunen vil være sindet til at tilvejebringe en ny lokalplan, med det formål at ændre

Byplanvedtægt nr. 8 (Brobæksgade, Stationsvej, Øvej, Københavnsvej)
Den 19. februar 1998 vedtog ØU, at der skal udarbejdes en ny lokalplan til afløsning for 
byplanvedtægt nr. 8. Det er forvaltningens opfattelse, at lokalplanarbejdet bør afvente en 
gennemgående registrering af facader og skiltning på Kongensgade/Brobæksgade, hvorefter 
der bør laves en samlet plan for Slangerup bys hovedstrøg. Således vil denne plan tidligst 
blive udarbejdet i 2001, da der ikke medtaget midler på budget 2000 til formålet.

Lokalplan nr. 50 (Boligområdet Lille Lærkensten ved Lystrupvej)
Forslaget er under udarbejdelse.

Lokalplan nr. 51 (Idrætsområde i Uvelse)
Forslaget er fremsat i offentlig høring frem til d. 24. januar 2000.

Lokalplan nr. X (Boligområde i Uvelse ved Gørløsevej)
Den 16. december 1999 vedtog ØU, at der skal udarbejdes en lokalplan for området, med 
henblik på salg af arealet.

Ny lokalplan for Lindegårdsudstykningen. (Grundejerforeningen Lindegården)
I sagsfremstillingen til Økonomiudvalgets møde d. 20. august 1998, blev det nævnt at arbejdet 
med en ny lokalplan for Lindegårdsudstykningen ville blive startet i slutningen af 1998.

lokalplan.

* * * 2minimumsgrundstørrelsen til 3000 m .
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Grundejerforeningen har besluttet at de pga. støj konsekvenszonen fra Speedway-banen ikke, i 
øjeblikket, ønsker at få udarbejdet ny lokalplan for området. I stedet er Teknisk Forvaltning i 
samråd med Grundejerforeningen ved at udarbejde et forslag til deklarationsændringer til den 
gældende deklaration for området.

Vurdering
Forvaltningen arbejder i øjeblikket med 2 lokalplanforslag, nr. 50 og 51.

Økonomiudvalget godkendte i december 1999, at der udarbejdes en lokalplan for et 
boligområde i Uvelse.

Det er forvaltningens vurdering at ovennævnte arbejder med lokalplaner kan opsummeres i 
følgende prioritering og tidsplan:

P rioritering ■Nr. O m råde Bem æ rkninger T idshorisont
1 X Boligområde i Uvelse Udarbejdes i 2000
2 51 Idrætsområde i Uvelse Forslaget ligger i høring Er under udarbejdelse
3 50 Lille Lærkensten Under udarbejdelse Er under udarbejdelse
4 5 Stationsvej, Banegraven, 

Industrivej
Udarbejdes i 2000 eller 2001

5 8 Brobæksgade, Stationsvej, 
Øvej, Københavnsvej

Udarbejdes tidligst i 2001, 
kræver at der afsættes midler på 
budgettet.

Således færdiggøres arbejdet med lokalplan 50 og 51, og herefter udarbejdes lokalplanen for 
boligområdet i Uvelse.
Efterfølgende skal der tages stilling til om der skal udarbejdes en ny lokalplan for 
industriområdet, til erstatning af Byplanvedtægt nr. 5, og evt også til erstatning for 
lokalplanerne 19 og 19.2, således at hele industriområdet er omfattet af samme lokalplan. 
Alternativet er at fastholde de gældende planer, og derved fastholde de vedtagne 
grundstørrelser.

Når arbejdet med de igangværende lokalplanforslag er afsluttet, vil forvaltningen afrapportere 
forløbet, og gennem en evaluering prøve at tage stilling til eventuelle problemstillinger i 
arbejdsprocessen, der kan opstå ved lokalplanforslag, der skal udarbejdes af private 
udstykkere.

Forvaltningen ønsker at diskutere retningslinier vedr. de krav og forventninger, som 
forvaltningen kan stille til det materiale som udstykkeren skal levere, som grundlag for 
lokalplanarbejdet.

Forslag til beslutning
Forvaltningen indstiller at Økonomiudvalget godkender den ovenstående tidsplan og 
priotering, som indebærer, at der tages stilling til om der skal udarbejdes en ny lokalplan til 
erstatning for Byplanvedtægt nr. 5, når arbejdet med lokalplanerne 50, 51 og nyt boligområde 
i Uvelse er tilendebragt.
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Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Godkendt som indstillet

5. Forslag til lokalplan 50 for boligområdet Lille Lærkensten
01.02.05P16 F7398 
rier

Indledning
Lokalplanforslaget omfatter et areal på ca. 39.000 m2 nord for Lystrupvej i Slangerup, 
umiddelbar øst for den nuværende bygrænse. I Kommuneplan 1997-2008 er området udlagt 
til fremtidigt boligområde, rammeområde S.B.16.

På baggrund af ejerens ønske om at udstykke området til boliger, vedtog Økonomiudvalget på 
mødet d. 19. august 1999, at der skal udarbejdes en lokalplan for området. Anmodningen om 
udarbejdelse af lokalplan gjaldt både for S.B.16, fremtidigt boligområde, og del af 
rammeområde S.F.2, fritidsområde. Siden har ejeren valgt ikke at inddrage arealet i 
rammeområde S.F.2, og planen omfatter således kun rammeområde S.B.16.

Lokalplanforslaget er udarbejdet efter oplæg fra ejeren.

Sagsfremstilling
Lokalplanen har til formål at fastlægge omfang, placering og karakter af bebyggelse i 
området. Lokalplanen skal muliggøre etablering af boligbebyggelse bestående af 
enfamiliehuse i 1 og 114 etage.

Lokalplanen skal sikre, at der tages udgangspunkt i områdets terrænforhold, således at 
placering af bebyggelse, stier, veje og beplantning sker på en måde, der på bedst mulige måde 
bevarer det eksisterende terræn.

Lokalplanen skal sikre, at bebyggelsen skaber en bymæssig sammenhæng til området ved 
Bakkebo, samtidig med at grænsen mellem byen og det åbne land skal fastholdes, som klar og 
entydig.

Ligeledes skal lokalplanen sikre, at der udlægges gode og sammenhængende arealer til grønne 
fællesområder, ligesom det skal sikres, at der skabes gode stiforbindelser internt i området, 
såvel som i sammenhæng til byens eksisterende stisystem.

Lokalplanen skal ligeledes sikre, at de trafikale forhold er hensigtsmæssige og forsvarlige i et 
boligområde med ophold og leg på vejarealet. Den ønskede hastighed i området er 40 km/t. 
(referencehastighed).

Endelig skal lokalplanen sikre, at der etableres beplantning langs Lystrupvej. Beplantningen 
skal skabe en filtrerende virkning af eventuelle gener fra trafikken på Lystrupvej.

Den principielle bebyggelsesplan for lokalplanforslaget består af en enkel og letaflæselig 
hovedide. Vej forløbet danner en sluttet ring rundt i bebyggelsen. Herfra vej betjenes alle
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parceller. I midten af bebyggelsen er et grønt fællesområde placeret, der med stiforbindelse 
knyttes til en anden del af de fælles friarealer i bebyggelsen, placeret i det sydvestlige hjørne. 
Husene skal placeres langs angivne byggelinier, og herved skabes der klare, definerede rum 
langs vejens forløb.

Langs områdegrænsen ved Bakkebo består bebyggelsen af huse på 1 lA etage, mens resten af 
bebyggelsen består af huse i 1 etage.
Dette skal dels sikre en bymæssig overgang til den eksisterende by, og dels sikre overgangen 
til det åbne land.

Der henvises til de elektroniske bilag: "Lokalplan nr. 50, forslag" og bilagene: "kortbilag 1- 5 
lokalplan m*. 50, forslag". Kortbilagene 1 -  5 er fremsendt i papirform, da de elektroniske 
bilag er ulæsbare.

Lokalplanforslaget fremlægges ved godkendelsen til offentlig høring i perioden fra den 1. 
februar 2000 til 28. marts 2000. Indtil lokalplanen er endeligt vedtaget, hvilket efter planen 
kan ske på Byrådets møde i april 2000, kan der ikke gives tilladelse til udstykning, byggeri 
eller ændring af anvendelse. Hvis der fremkommer indsigelser, kan der heller ikke i en 4- 
ugers periode efter høringsfristens udløb gives tilladelser. Dog kan der evt. efter 
offentlighedsperiodens udløb opnås tilladelse til at udnytte ejendommen i overensstemmelse 
med forslaget.

Forslag til beslutning
Det indstilles at Byrådet godkender forslag til lokalplan nr. 50 for boligområdet Lille 
Lærkensten, til offentliggørelse i henhold til Planlovens kapitel 6.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Anbefales som indstillet. Niels Frølich Nilsson tilkendegiver at §8.1 om tagbeklædning er for 
restriktiv.

6. Salg af Slangerupgård
82.02P21 F7370 
pekr

Indledning
Som led i Byrådets plan med at afhænde kommunale ejendomme anmodes Økonomiudvalget 
om at tage stilling til, om Slangerupgård skal sættes til salg ved offentligt udbud og forestås af 
Slangerup Kommune uden antagelse af ejendomsmægler, og under hvilken form, 
ejendommen skal afhændes.

Sagsfremstilling
Til brug for Økonomiudvalgets beslutning fremgår af bilagene:
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Forslag til ud bud s annonce.
Forslag til handelsvilkår (betinget skøde) i sagen.
Forslag til tilbudsskema.
Vurderingsrapport fra ejendomsmæglerfirmaet Kofod-Jensen og Bach-Nielsen A/S. (Bilaget 
er ikke offentligt tilgængeligt).

Slangerupgård er beliggende på Slangerupgårdsvej 1 -7, med facade mod Strandstræde. 
Ejendommen består af 5 bygninger med et bebygget areal på 1714 m2 og 318 m2 tagetage. 
Erhvervsarealet udgør 878 m2, og er Slangerup Kommunes materielgård. Boligarealet er 
fordelt på 13 lejligheder (incl. fritliggende hus) samt hovedbygningen, der er udlejet til 
Frederiksborg Amt som institution. Af de 13 boliglejemål benyttes 2 til akutlejligheder anvist 
af Borgerservice, de sidste 11 bebos i vid udstrækning også af personer, der er anvist fra 
kommunen.

Kun ca. 10.158 m2 af ejendommens areal sælges, idet div. offentlige friarealer og mindre 
landbrugsarealer på ca. 8.100 m2, der ikke ligger ved Slangerupgårdsvej, forbliver i 
kommunens eje.

Fremtiden for kommunens materielgård er ikke kendt, og tidshorisonten for evt. ændringer er 
det heller ikke. En udflytning med den nuværende funktion til en nyetableret materielgård vil 
beløbe sig til 5-8 mio. kr. Et evt. salg af ejendommen vil kræve, at der tåges hensyn til den 
fortsatte drift af materiel gården i salgsbetingelserne.

Kommunens Borgerserviceforvaltning har tilkendegivet, at det ikke er muligt at undvære 
muligheden for anvisning af borgere med akut boligmangel til en bolig, og at det nuværende 
antal akutboliger i virkeligheden er for lavt.

Lejlighederne er generelt i dårlig stand, og der har været søgt By- og boligministeriet om 
byfornyelsesmidler til renovering af denne del af ejendommen for ca. 5 mio. kr.

Udviklingsmulighederne på ejendommen ligger dels i erhvervsarealet, dels i tagetagen over 
boligdelen, dels i friarealerne. Den gældende lokalplan 13.1 angiver en maksimal 
bebyggelsesprocent på 40, hvilket giver mulighed for yderligere ca. 2.000 m2 bebyggelse. En 
så stor ny bebyggelse eller udnyttelse af grunden bør dog reguleres af en ny lokalplan.

Økonomi
Ejendommen er ikke belånt.

Med hensyn til opnået provenu i forbindelse med evt. salg af Slangerupgård henvises til 
mæglerens vurderingsrapport.

Ved salg af hele ejendommen vil Slangerup Kommune skulle betale husleje for den del, der 
benyttes som materielgård. Vurderingsrapporten anfører 150 kr./m2 (for 878 m2 i alt 131.700 
ki*.) med tillæg af andel for driftsomkostninger.
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Boligerne er ikke en kommunal forpligtigelse, men erhvervsdelen tjener et kommunalt 
formål. Salg af ejendommen vil derfor betyde et krav om deponering af salgssummen for 
erhvervsdelen.

Vurdering
Slangerup Kommune kan vælge at sælge ejendommen som en helhed eller vælge at opdele 
den i ejerlejligheder/parceller, f.eks. opdeling i en boligdel og en erhvervsdel, eller i to 
boligdele (amtets lejemål i det ene og lejlighederne i dét andet) og erhvervsdelen. Det vil 
således være muligt at undlade at sælge erhvervsdelen og dermed spare den årlige husleje og 
undgå deponering af salgssummen. En del af udviklingsmuligheden ligger dog på 
erhvervsarealet, når anvendelsen som materielgård ophører. Kapitaliseringen af denne 
udviklingsmulighed vil være ringe, når der ikke er en fast tidshorisont for frigivelse af 
bygningerne.

Ved salg af lejlighedsdelen vil det være væsentligt at beholde anvisningsretten til de akutte 
boliger og i det mindste for flertallet af de øvrige boliger. Dette forhold er ikke nævnt i 
vurderingsrapporten, og kan derfor have en negativ virkning på den opnåelige pris.

Forslag til beslutning
Forvaltningen indstiller,

at ejendommen opdeles i minimum en erhvervsdel og en boligdel, 

at erhvervsdelen ikke sælges,

at boligdelen af ejendommen udbydes til salg, dels samlet, dels som salg af de enkelte 
ejerlejligheder hver for sig ved forvaltningens foranstaltning uden antagelse af 
ejendomsmægler og uden angivelse af mindstebud,

at ejendommen i øvrigt udbydes på de vilkår, der fremgår af ovennævnte bilagsmateriale 
med de tilretninger, der følger af beslutningen,

at ejendommen så vidt muligt søges afhændes til 1 ejer, og

at Økonomiudvalget endeligt tager stilling til, om ejendommen skal sælges, når fristen for 
afgivelse af tilbud i henhold til reglerne om offentligt udbud er udløbet.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Udvalget anbefaler:

at ejendommen udbydes til salg, dels samlet dels som salg af boligdelen alene, ved
forvaltningens foranstaltning uden antagelse af ejendomsmægler og uden angivelse af 
mindstebud,

at ejendommen i øvrigt udbydes på de vilkår, der fremgår af ovennævnte bilagsmateriale 
med de tilretninger, der følger af beslutningen, herunder at kommunen bevarer 
anvisningsretten til de eksisterende boliger i bygning 3 og 5
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at økonomiudvalget endeligt tager stilling til, om ejendommen skal sælges, når fristen for 
afgivelse af tilbud i henhold til reglerne om offentligt udbud er udløbet.

7. Slangerup Speedway Klub soger om afvikling af gæld
18.15.05049 F2766 
pech

Indledning
Slangerup Speedway Klub (SSK) søger om at få nedskrevet sin gæld til Slangerup Kommune 
fra ki-. 200.000 til kr. 100.000.

Sagsfremstilling
Ansøgningen er begrundet i flere økonomiske vanskeligheder herunder, Told og Skats 
kontrolaktion overfor professionelle sportsklubber, hvor klubbens regnskab for 1996 -  1997 
og 1998 blev revideret. Konsekvensen heraf blev, at klubben måtte vedgå en efterbetaling på 
kr. 37.000.

Slangerup Speedway Klub fik for årene 1996 -  1997 og 1998 bevilget momsfritagelse for 
indtægter ved motorløb. Efterfølgende har Told og Skat ikke fundet klubbens betingelser for 
momsfritagelse opfyldt, hvorfor klubben har fået pålagt at efterbetale kr. 73.000

Klubben har anket Told og Skats afgørelse til Landsskatteretten.

Ligeledes har klubben for 1998 ved fejldisponering et driftsunderskud i ”Rottehullet” på kr. 
57.000, hvilket er finansieret ved privat lån.
I 1999 forventes ved omhyggelig kontrol med økonomi - et driftsoverskud på kr. 25.000 før 
fradrag af renter og afdrag på momsgæld.

Økonomi
Slangerup Speedway Klubs's gæld pr. 31.12.1999 er herefter:

Slangerup Kommune 200.000 kr.
Told og Skat 96.000 kr
Privat kreditor____________________ 57.000 kr.
I alt 353.000 kr

Denne situation er uholdbar for SSK, hvorfor klubben ansøger om, at gælden til Slangerup 
Kommune nedskrives med 50 % til kr. 100.000. Den private kreditor har givet accept af en 
frivillig akkord. Efterfølgende vil klubben søge Told og Skat om nedskrivning af gæld.

Følgende bilag er indlagt i sagen:
Ansøgning fra SSK
Kopi af Told og Skatteregion Hillerøds sagsgennemgang og afgørelse 
Kopi af klage til Landsskatteretten

20



Økonomiudvalget
19. januar 2000, kl. 8.30 i Raadsalen

Slangerup
Kommune

x

Forslag til beslutning
At udvalget tager stilling til ansøgning fra Slangerup Speedway Klub.

Borger og Virksomhedsudvalget den 11. januar 2000
Det indstilles, at gælden til Slangerup Kommune nedskrives med 50% til 100.000 kr. under 
forudsætning af, at der kan indgås en akkord med samtlige kreditorer.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Anbefales

8. Principdrøftelse om fælleskommunal Skatteligning
Sagsnr. 100000463 
pask

Indledning
Byrådet anmodes om at tilkendegive:
1) om man kan tilslutte sig forslaget fra 6-kommunernes borgmestermøde den 14. december 

1999 om at der arbejdes videre med planerne om etablering af en fælleskommunal 
skatteligning for alle seks kommuner (Skibby, Jægerspris, Frederikssund, Ølstykke, 
Stenløse og Slangerup) på én geografisk adresse, og

2) om man er sindet at hjemtage selskabsligningsopgaven fra Told*Skatteregion Hillerød på 
vilkår at det sker omkostningsmæssigt neutralt for Slangerup Kommune og på vilkår at 
det kun sker, hvis det under 1) nævnte samarbejde faktisk bliver til noget.

Sagsfremstilling
Med udgangspunkt i et oplæg fra Slangerup Kommune drøftede 6-kommunernes 
borgmestermøde den 23. september 1999 muligheden for at etablere fælles kommunal ligning 
for to eller flere kommuner. Borgmestermødet bad skattecheferne fra alle 6 kommuner om at 
sætte sig sammen for at se på mulighederne og fremlægge et forslag til næste 
borgmestermøde, den 14. december 1999.

Resultatet af skattechefernes arbejde foreligger i form af notat af 1.12.1999.

Skattecheferne skriver, at de har tolket opgaven således at de mål man ønsker at forfølge i et 
eventuelt kommende samarbejde, primært er rettet mod at etablere en bæredygtig ligning.

Skattecheferne peger på 3 modeller for fremtidige samarbejder:

Model nr. 1. der indebærer en fuld sammenlægning af alle skatteopgaver for alle 6 kommuner 
med samtidig opretholdelse af filialer i alle kommuner hvorfra publikumsekspedition, 
forskudsregistrering og lønmodtagerligning udføres.
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Model nr. 2, der indebærer et samarbejde omkring delopgaverne: Sekretariatsbetjening af 
skatteankenævn og ligningsopgaver der er knyttet til: a) Ligning af lønmodtagere med 
udlandsophold og b) Dødsbobeskatning.

Model nr. 3, der indebærer en sammenlægning af ligningopgaven for de erhvervsdrivende 
personer i to enheder (ligningsopgaverne for Skibby, Jægerspris og Frederikssund i en enhed, 
og for Ølstykke, Stenløse og Skibby i den anden enhed). _________

Skattecheferne anbefaler, at der søges politisk mandat i de respektive kommunalbestyrelser, 
til at indlede realitetsforhandlinger om en samarbejdsaftale omfattende alle seks kommuner, 
med baggrund i de skitserede modeller 2 og 3, som hver for sig kan realiseres hurtigt, og 
uden at komme i konflikt med hinanden.

! Borgmestermødet den 14. december 1999 drøftede skattechefernes forslag og anbefalinger. 
Borgmestermødet konkluderede imidlertid følgende:

Skattecheferne i de 6 kommuner har udarbejdet notat af 01.12.99 vedr. fælleskommunal ligning. 
Der er opstillet 3 modeller, og det blev besluttet at undersøge i de respektive byråd, om der er 
tilslutning til at arbejde videre med model 1, der er den mest indgribende, men også den model, 
der bedst løser de udfordringer, skatteforvaltningerne står overfor idag og i de kommende år. 
Løsningen går ud på at samle den "tungere’* ligning på eet sted og bibeholde 
lønmodtager!igningen m.v. 1 de enkelte kommuner.
Ølstykke og Slangerup kommuner undersøger samtidig, om selskabsUgningen kan komme med i 
model 1.

Udklip af referat fra modet den 14. december 1999. Referent: Ølstykke Kommune. Referatet er modtaget den 6. januar 2000.

Det særlige spørgsmål om selskabsligningen i Ølstykke og Slangerup kommuner er beskrevet 
i skattechefnotatet således:

Vi har endnu ikke berørt selskabsligningen, og konsekvenserne for det 
eksisterende samarbejde mellem jægerspris, Frederikssund, Skibby og Stenløse. 
Det skyldes, at vi er bundet i et kontraktforhold med Told- og Skattestyrelsen. Vi 
er fuldt ud opmærksomme på, at det eksisterende selskabssamarbejde går på 
tværs af model 3, og virker "amputeret" i forhold til model 1. Det er gruppens 
vurdering, at det ikke er muligt at genforhandle selskabsområdet i 
kontraktperioden, for så vidt angår hvilke kommuner der indgår i hvilke 
samarbejder. Vi foreslår en strategi der går ud på, at den tidsmæssige 
målsætning for en realisering af et samarbejde, falder sammen med udløbet af 
selskabskontrakten. Ved den naturlige genforhandling med Told- Skat, kan der 
så søges opnået symmetri i forhold tii de samarbejdsmodeller der kan opnås 
politisk enighed om. Selskabskontrakten udløber pr. 31/12-2001, og en fornyelse 
ska! være aftalt inden 31/12-2000. Inddragelse af seiskabsområdet for 
Slangerup og Ølstykke vil være omkostningsmæssigt neutralt for de to 
kommuner, Idet udgiften finansieres af Told- Skat. ______

Forslag til beslutning
Kommunaldirektøren foreslår, at Byrådet tilkendegiver principiel enighed med 
borgmestermødets anbefaling af, at der arbejdes videre med model 1.
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Kommunaldirektøren foreslår desuden, at Byrådet tilkendegiver sin principielle vilje til at 
hjemtage selskabsligningsopgaven fra Told*Skatteregion Hillerød, med henblik på, at denne 
opgave kan indgå i arbejdet med realisering af model 1. Kommunaldirektøren forudsætter, at 
denne hjemtagning i givet fald, som beskrævet af skattecheferne, vil være 
omskostningsmæssig neutral for Slangerup Kommune.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Anbefales. Hans Andersen deltog ikke i drøftelsen grundet inhabilitet.

9. Udlicitering og kontraktstyring
00.01.000 F4306 
kure

Indledning
Der henvises til byrådets referat af 25. august 1999.

Den 25. august 1999 besluttede Byrådet:

Arbejdsgruppens notat lægges til grund for det videre arbejde. (Notat af 16. august 1999) 
Herudover anmoder Byrådet arbejdsgruppen om at beskrive muligheder og konsekvenser i 
følgende situationer:

a. indgåede kommunale aftaler, regler, overenskomster og ansættelsesforhold for personale, 
som tilhører områder som udliciteres, respekteres i kontraktperioden,

b. lov om virksomhedsoverdragelse lægges til grund ved udbudsforretningen,

samt sideløbende at udvide modelbeskrivelserne med en frit-valg model hvor den enkelte 
kommunale virksomhed efter udbuddet kan vælge om man vil overgå til ekstern entreprenør 
på vilkår, at udgiften for kommunen ikke bliver højere end hvad den ville blive hvis 
entreprenøren skulle udføre hele opgaven.

Sagsfremstilling
På nuværende tidspunkt bedes Byrådet tages stilling til:

A. Udbudsmodel
B. ”Frit valg” model
C. Udbudsprocedure samt
D. Berorte medarbejderes ansættelsesforhold

Efter en informationsrunde for ansatte, bestyrelsesmedlemmer og organisationer har 
arbejdsgruppen behandlet indkomne høringssvar.

A. Udbudsmodel:
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Udbud siruppen anbefaler, at der vælges mellem én a f følgende udbudsmodeller;
Udbudsmodel 1:
En eller flere affølgende opgaver;
1) Kantine og rengøring på rådhuset
2) Kokkencentret (inkl. Rengøring).
3) Rengøring i øvrigt

Udbudsmodel 2:
En eller flere affølgende opgaver:
1) Kantinen og køkkencentret (inkl. 

rengøring).
4) Rengøring, lokalområde 1.
5) Rengøring^ lokalområde 2.

Et flertal på 4 anbefaler model 2, og et mindretal på 3 anbefaler model 1.

Argumenterne for model 2 er:
• der kan udbydes et område først, så der kan høstes erfaringer inden yderligere udbud
• konkurrence på området
• forsyningssikkerhed,, hvis det ene firma lukker

Argumenterne for model 1 er:
• model 1 virker mere afgrænset og overskuelig
• stordriftsfordele

Udbudsgruppens konklusioner:
Argumenter for valg af udbudsmodel (rengøringen samlet og kantine + køkken incl. 
rengøring):

Der er i dag på landsplan etableret et marked for både rengøring og køkken/kantinedrift, og 
det er derfor ikke nødvendigt at skabe endnu et marked i Slangerup Kommune. Slangerup 
Kommune er ikke den første kommune, der går i udbud med disse opgaver, og derfor er det 
ikke nødvendigt at dele kommunen op i 2 områder for at skabe en konkurrencesituation. Da 
der er flere entreprenører at vælge mellem vil andre hurtigt kunne overtage opgaven, hvis der 
skulle ske en konkurs eller kontraktmisligholdelse. Administrativt og kontaktmæssigt er det 
mere enkelt kun at have en leverandør på områderne.

Ledergruppen anbefaler:
Udbudsmodel 2 dog således at rengøringen ikke splittes op i områder.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Anbefales som foreslået

B. ”Frit valg” model
Modellen handler om hvorvidt virksomheder selv skal kunne vælge frit om de vil overgå til 
en ekstern leverandør efter kommunen kender licitationsresultatet. (Konsekvens for 
virksomhed vil være at man får budgetbeløb til rengøring svarende til det den private udbyder 
vil lave rengøringen for).

Her svarer 5 at de ønsker ”frit valg”, og 1 svarer nej til ønsket om ”frit valg”.

Argumenterne for ”frit valg” er:
* respekt for decentraliseringen
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® ønsker at have samme kvalitet som nu, og vil derfor kunne sige ekstern leverandør op 
® tæt kontakt til rengøringsmedarbejderne 
® ved hvad vi har
® giver kompetence til virksomheden 

Argumenterne mod ”frit valg” er:
® Det vil have alt for stor indflydelse på prisen, hvis modellen medtages.
® Områder kan forlods holdes uden for tilbuddet.

Herudover har et tema om frit valg mellem flere af kommunen godkendte leverandører 
(rammeaftale) været til høring.

Her svarer 3 nej til denne mulighed og 2 svarer ja til muligheden.

Argumenterne for nej er:
• valget står mellem en leverandør eller selv stå for rengøringen 

Argumenterne for ja er:
• forventning om at tilsikre konkurrence på både pris og kvalitet

En enkelt virksomhed tilkendegiver at være helt uinteresseret i frit valgs modellen, men 
ønsker at kunne friholde området fra udbudsmateriellet

Udbudsgruppens konklusioner:
Argumenter for fravalg af Frit valg modellerne.

• 6 ud af de 11 høringssvar ønsker en Frit valg model. Dog med klar nej tak til muligheden 
for rammeaftale (valg af godkendte leverandører).

• Den model, der herefter er tilbage i notatet fra KLK, hersker der megen usikkerhed 
omkring.

• Hvis den etableres vil administrationen være meget kompleks og uigennemskuelig. Også 
selvom der etableres tidsfrister for valg.

• De bydende vil ikke være sikre på opgavens omfang, og den forventede besparelse vil 
ikke blive udløst.

• Juridisk er der rejst tvivl om det holdbare i modellen. Der er rejst følgende 
problemstillinger:

Vil Slangerup Kommunes seriøsitet blive draget i tvivl, således at kommunen vil blive 
beskyldt for at udbuddet udelukkende er gennemført for at presse prisen for eget 
personale?

Hvis Slangerup Kommune, på grund af at meget få virksomheder vælger at lade 
entreprenøren udføre arbejdet, vælger at beholde opgaven begrundet i de
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administrationens omfang, vil det så være at betragte som en annullation af udbuddet? Og 
hvis ja, vil der så foreligge en så tilstrækkelig seriøs begrundelse, at Slangerup Kommune 
ikke risikerer at blive mødt med et erstatningskrav, som følge af misbrug af 
udbudsinstitutionen?

Med de oplysninger der foreligger p.t. kan det ikke afvises at Slangerup Kommune vil 
tabe klagesager med ovenstående problemstillinger.

Hvis virksomhederne måtte fravælge tilbudet fra en ekstern leverandør vil virksomheden 
desuden være afskåret fra at gå i udbud selv, og man skal fuldt ud overholde de kommunale 
overenskomster og aftaler (herunder også Kommuneinformation 12 og 19). Det vil således 
kun være muligt at nå samme rengøringsniveau ved en besparelse på virksomhedens øvrige 
aktiviteter.

Alternativ Frit valg model:
Hørsholm Kommune havde ved deres udbud en Frit valg model. Den bestod i, at 
virksomhederne inden udbuddet valgte om de ville være med i udbuddet eller ikke være med. 
80% af virksomhederne valgte at være med. Denne model er administrativt let at håndtere, og 
giver mulighed for, at de virksomheder, der ikke vil være med, kan komme med på et senere 
tidspunkt, som en udvidelse eller et tilkøb til kontrakten. Der skal udarbejdes en model for 
tildeling a f budgetbeløb til de virksomheder, der vælger at stå udenfor.

På baggrund af ovenstående foreslår Ledergruppen at man undlader at udarbejde udbud 
som et ”frit valg” efter udbud og som en rammeaftale med flere leverandører. Måtte Byrådet 
ønske en ”frit valg” løsning foreslås det at dette sker efter ”Hørsholmmodellen”.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Udvalget anbefaler et samlet udbud.

C. Udbudsprocedure.
Generelt kan der i forbindelse med et udbuds tilrettelæggelse skelnes mellem tre former for 
udbud:

1) Offentligt udbud.
Ved brug af offentligt udbud kan alle interesserede fa tilsendt udbudsmaterialet, og alle 
kan byde på opgaven. Ved denne udbudstype er der -  hvis der er tale om et EU-udbud -  
en tidsfrist mellem offentliggørelse og afgivelse af tilbud på mindst 52 dage.

Fordelen ved offentlig udbud er, at det er muligt for alle at afgive tilbud, hvilket øger 
konkurrencen. Til gengæld kan der komme et stort antal tilbud -  mere eller mindre seriøse 
tilbud -  som det vil kræve megen tid at gennemgå.

Offentlig udbud har på denne baggrund sin styrke, hvis der er et begrænset antal 
leverandører, og kommunen ønsker alle på banen.

2) Begrænset udbud.
Ved brug af begrænset udbud foretager kommunen en udvælgelse af relevante
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leverandører. I processen ved brug af begrænset udbud annonceres udbudet og der 
annonceres efter interesserede tilbudsgivere. Efterfølgende anmoder interesserede 
leverandører om at deltage. I den forbindelse har kommunen mulighed for at anmode om 
en række oplysninger om leverandøren. Disse oplysninger kan eksempelvis dreje sig om 
erfaring, organisatoriske forhold som fx værdigrundlag mv.. Det skal af annonceringen 
fremgå hvilke kriterier, der vil ligge til grund for udvælgelsen.

På dette grundlag foretager kommunen en screening blandt de interesserede leverandører, 
og typisk opfordres mellem 5 og 10 virksomheder til at afgive et tilbud på opgaven.

Ved denne type af udbud er der -  hvis der er tale om EU-udbud -  en tidsfrist mellem 
offentliggørelse og anmodning om udvælgelse på mindst 37 dage. Derefter er der en 
tidsfrist mellem udvælgelsen og afgivelse af tilbud på mindst 40 dage.

Begrænset udbud har sin fordel ved større og / eller mere komplicerede opgaver. På grund 
af det begrænsede antal, der har mulighed for at afgive tilbud, bliver administrationen og 
valget lettere, til gengæld kan det gå udover åbenheden og konkurrencen i udbudet.

3) Forhandlet udbud.
Ved et forhandlet udbud foregår der en direkte forhandling mellem en interesseret 
leverandør og kommunen om opgavens indhold og løsning.

Et forhandlet udbud gennemføres ved, at der på samme måde som ved begrænset udbud 
foregår en udvælgelse blandt interesserede tilbudsgivere. I stedet for at afgive et fast 
tilbud foregår der dog i stedet en direkte forhandling mellem udbyder og tilbudsgiver.

Forhandlet udbud må generelt betragtes som en undtagelse. Udbudstypen har sin fordel 
ved meget komplekse opgaver, hvor der derfor ikke kan opstilles en klat- 
kravspecifikation, eller i tilfælde hvor der kun er én leverandør på markedet.

Det skal bemærkes, at anvendes offentligt udbud eller begrænset udbud, tages der 
udgangspunkt i et princip om at potentielle leverandører byder på ”lige vilkår”. Man kan 
derfor ikke forhandle med mulige leverandører. Det er dog muligt, at holde afklarende møder, 
hvor kommune kan spørge om forhold vedrørende virksomheden, opgaveløsningen osv..

Udbudsgruppen anbefaler, at begrænset udbud vælges som udbudsprocedure. Fordelene ved 
denne model er muligheden for at kunne opstille kriterier og dermed udpege de virksomheder, 
der passer bedst i forhold til Slangerup Kommunes ønsker og krav.

EU-udbud:
Har opgaven en udgiftsstørrelse på over 1,5 mio. kr. (EU-tærskelværdien) for 
tjenesteydelser, er der krav om, at opgaven skal udbydes efter fælles EU-regler -  det skal 
i et såkaldt EU-udbud.

Ved et EU-udbud er der krav om international annoncering, tidsfrister mv.. De opstillede 
formelle krav er beskrevet i forbindelse med offentligt udbud og begrænset udbud, 
dækker kravene i EU’s udbudsdirektivet. Som en yderligere tidsfrist skal nævnes, at 
kontraktindgåelsen skal offentliggøres senest 48 dage efter kontraktens indgåelse.
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I forbindelse med valg af leverandør kan der ved et EU-udbud vælges mellem to 
forskellige kriterier

e Den laveste pris.
Det økonomisk mest fordelagtige tilbud.

Det skal i udbudsmaterialet være præciseret hvilke kriterier, der vil blive lagt til grund for 
valget. Vælges laveste pris som udgangspunkt, må der ikke tages hensyn til andre 
faktorer ved valget af leverandør.

Vælges ”det økonomisk mest fordelagtige tilbud” fastsætter kommunen en række 
delkriterier, der skal indgå i vurderingen af tilbuddene. Delkriterierne kan tillægges 
forskellig vægt.

Det, der er afgørende for om opgaven er på over 1,5 mio. kr., er opgavens samlede 
volumen for den organisatoriske enhed. I Slangerup Kommunes tilfælde betyder det, at fx 
rengøring bør betragtes som én samlet opgave, selv om den er spredt på flere kommunale 
virksomheder, der eventuelt selv kunne udbyde opgaven.

Der kan argumenteres for, at de enkelte virksomheder er så selvstændige enheder, at de 
kan betragtes som selvstændige organisatorisk enheder. Det er dog ikke tilrådeligt, at tage 
et sådant udgangspunkt, idet retsforholdene på området ikke er helt afklarede.

Af de tre opgaver som Byrådet har besluttet at sende i udbud, er kantinen den mindste 
med årlige nettoudgifter på ca. 640.000 kr. (regnskab 1998), Når det skal afgøres om en 
kontrakt overstiger EU-tærskelværdien, er det imidlertid opgavens samlede omfang, altså 
de samlede udgifter for hele perioden. Eksempelvis vil en fireårig udlicitering af kantinen 
runde op i ca. 2lA mio. kr., hvilket er over EU-tærskefværdien.

Udbudsgruppen ser i øvrigt ingen fordele ved ikke at sende en opgave i EU-udbud og vil 
derfor anbefale at alle opgaver sendes i EU-udbud.______________________

Udbudsgruppen anbefaler følgende udbudsprocedure: * 2

: 1) At der anvendes begrænset udbud.
2) At alle opgaver sendes i EU-udbud,__________________________________________ _
Ledergruppen anbefaler udbudsgruppens anbefaling.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Anbefales

D. Berørte medarbejderes ansættelsesforhold
Model 1 går ud på, at der ikke stilles andre krav til en leverandør end 
virksomhedsoverdragelseslovens bestemmelser.

Model 2 går ud på, at der stilles yderligere krav til en leverandør end de krav, som der stilles i 
virksomhedsoverdragelsesloven.
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Her tilslutter 7 sig model 2, og ingen model 1.

Argumenterne er:
® arbejdsmiljø
• forpligter sig til at følge den nuværende og de kommende overenskomster
® at en privat leverandør er forpligtet til de kommunale løn og arbejdsforhold i hele 

kontraktens periode
® ikke forringe medarbejdernes løn og arbejdsvilkår 
® opretholde særlige aftaler
• fleksibilitet og selv skøn
• sæsonbestemt

Dog bemærkes der i et høringssvar, at model 2 vil gøre tilbuddet dyrere, men nuværende og 
kommende medarbejdere vil være sikret bedre. Et krav til leverandører skal være, at indtræde 
som part af de kommunale kollektive overenskomster.
I Byrådets oprindelige beslutning forudsættes at indgåede kommunale aftaler, regler, 
overenskomster og ansættelsesforhold for personale, som tilhører områder som udliciteres, til 
fulde respekteres i kontraktperioden.

Dette vil for den private leverandør indebærer:

A. At de kommunale overenskomster mellem f.eks. KAD, FOA og KL skal respekteres.

B. At de lokale kommunale aftaler, som måtte være indgået, skal respekteres.

Af høringssvarende fremgår det, at der er en forventning om at medarbejdernes vilkår ikke 
ændres væsentlig. Hvis disse forventninger skal indfries tilnærmelsesvis skal følgende krav 
også opfyldes:

C. Den private leverandør skal have overenskomst indenfor samme gyldighedsområde som 
kommunen (indenfor rengøring og madlavning) med henblik på at sikre at medarbejderne 
medens de er dækket at den kommunale overenskomst kan støtte sig til kollektive 
bestemmelser (mægling, fredspligt, voldgift m.v.). Se KLK's notat a f 4. jan. 2000.

D. Kommuneinformationerne 12 og 19 gælder ikke i forbindelse med udlicitering -  det 
fremgår klart af aftaleteksten. For kommunen er kommuneinformationerne aftalestof som 
har ligget til grund for Slangerup Kommunes opmåling på rengøringsområdet. De 2 
kommuneinformationer fastlægger nøje hvor mange m2, hvor mange gange og på hvilken 
måde der gøres rent. Måtte kommunen stille særskilt krav om at 
Kommuneinformationerne skal følges må det klart fremgå af udbudsmaterialet.

Ledergruppen er af den opfattelse at mulighederne for at opnå en reel besparelse vil være 
særdeles begrænset såfremt man indføjer A -  D i udbudsmaterialet.
At medtage pkt. D vil være i strid med byrådets tidligere beslutning om ”At hovedreglen for 
udlicitering er fokusering på resultat og ikke proces. Hermed menes de processer på 
arbejdspladsen, der skaber de af Byrådet ønskede resultater.”
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Ledergruppen foreslår:
at kommunen udbyder under de vilkår som gælder efter virksomhedsoverdragelsesloven, 
subsidiært at udbudet sker med vilkår som beskrevet under A - C.

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Udvalget anbefaler udbud under de vilkår som gælder efter virksomhedsoverdragelsesloven 
med tillæg af A og B.

Øvrige Spørgsmål til afklaring:
Under processen er spørgsmålet om hvorvidt køkkenet på Sundhedscentret skal bevares som 
produktionskøkken blevet rejst.
Byrådet bedes tage stilling til dette spørgsmål

Ledergruppen foreslår endvidere:
At Uvelse Klubhus udgår af udbudsopgaven f.s.v.a. rengøring som er integreret med 
livreddertjenesten i svømmehallen og forpagterfunktionen i idrætshallen.

At Slangerup Børnehave og Aktivitetshuset Kongshøj friholdes for udbud p.g.a. de specielle 
kontraktforhold, der gælder for de to selvejende aktiviteter.
Spørgsmål til Byrådet: Kan de selvejende aktiviteter på grund a f deres selvejerstatus undgå 
en budgetreduktion, hvis udbudet i øvrigt viser, at udbudet gør det muligt at opnå samme 
kvalitet for en lavere pris? - j f  Greve Kommunes tilbud til institutionerne i Greve om at blive 
friholdt for udbudsforretningen mod en beskæring a f deres nuværende rengøringsbudget 
svarende til, hvad en udlicitering -  efter en forundersøgelse -  ville give a f mindreudgifter.

Økonomiudvalget den 6. januar 2000
Der afholdes temamøde onsdag, den 12. januar kl. 19:00 i Raadsalen

Økonomiudvalget den 19. januar 2000
Udvalget anbefaler,

at sundhedscenterets køkken opretholdes som et produktionskøkken 
at Uvelse klubhus udtages af udbuddet
at den integrerede rengøring i indrætshallen og i svømmehallen udtages af udbuddet, samt 
at de selvejende institutioner tilbydes at deltage i udbuddet og at det tilkendegives de 
selvejende institutioner at deres rengøringsbudgetter revurderes efter udbuddet

Eventuelt

Mødet slut kl.: 10:00 * 2

http://wwv.danmark.dk/hr/owa/danrnark.dk?obiekt=989973&intervaU41-60
2 http:/A^vw.danmark.dk/hr/owa/danmark.dk?obiekl^989976&intervaM-20
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